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Dnr  

§ 114 Godkännande av dagordning 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna dagordningen med nedanstående 
tillägg. 

Ärende 

Tillägg till dagordningen:  
Ärende nr 29 Initiativärende om Angiverilagen 
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Dnr 16772 

§ 115 Information om teknisk försörjning 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 

2023 flyttades funktionen teknisk chef från Hoforshus till kommunkontoret. 
Kommunen är ansvariga för uppgifterna inom teknisk försörjning och 
beställare, medan Hoforshus är dem som utför tjänsten. Verksamheten 
bekostas helt av driftbudget som beslutas av kommunen. 
 
Kommunstyrelsen är kommunens väghållningsmyndighet och trafiknämnd. 
Det innebär att kommunstyrelsen bl.a. ansvarar för:  

 gestaltning, förvaltning och underhåll av kommunens yttre fysiska 
miljö och fasta egendom 

 byggande och drift av vägar i enlighet med Väglagen (1971:948). 

 gaturenhållning och skyltning enlig Lag  (1998:814) med särskilda 
bestämmelser om gaturenhållning och skyltning  

 
I kommunstyrelsens ansvar inryms även drift och underhåll av: 

 parkmark 

 kommunala- och enskilda vägar samt GCM-vägar 

 lekplatser 

 badplatser 

 offentlig belysning 

 tippar 

 skogsmark 

 busshållplatser 
 
Den totala driftbudgeten för 2023 är 10,5 mnkr. Av denna budget utgörs ca  
1,3 mnkr av årligt bidrag för enskilda vägar. Per 2023-09-01 är mer än den 
totala budgeten förbrukad (11,5 mkr). Trots detta finns det akuta kostnader 
framåt som måste hanteras, däribland: 

 Grävjobb där flertalet enskilda vägar har regnat sönder på grund av 
skyfallen  
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 Tvärfulla rensbrunnar behöver systematiskt slamsugas samt 
trummor rensas på enskilda vägar (översvämning vägar och 
fastigheter) 

 Frakta bort döda träd som rasar på vägar och fastigheter 

 Kostnader för reparation av fordonspark, tex gräsklippare mm.  

 Marken har sjunkit i slukhål utanför Bergsmannen  

 Många hör av sig om att våra lekparker är farliga 
 
Det finns ingen extra budget eller buffert för extraordinära händelser. Idag 
hamnar det på dagliga driften vilket gör att det inte finns medel för den 
dagliga driften. 

Beslutsunderlag 

Muntlig information av David Eriksson Norström, teknisk chef och Christian 
Rickardsson, VD Hoforshus 
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Dnr 2023-00099 

§ 116 Taxa för tillsyn enligt lag om tobak och 
liknande produkter m. fl. Hofors kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att 

 anta reviderad taxa för tillsyn enligt lag om tobak och liknande 
produkter, lag om tobaksfria nikotinprodukter och lag om handel 
med vissa receptfria läkemedel. 

 anta den nya timtaxan till 1 200 kronor per timme. 

 den reviderade taxan träder i kraft den 1 januari 2024, varvid 
tidigare taxa upphör att gälla. 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutade den 7 november 2022, § 108, om taxa för 
tillsyn enligt lag om tobak och liknande produkter samt lagen om handel 
med vissa receptfria läkemedel. Då lagen om tobaksfria nikotinprodukter är 
närbesläktad med lagen om tobak och liknande produkter föreslås denna 
taxa utökas med avgifter för tillsyn enligt lag om tobaksfria 
nikotinprodukter.  
 
Taxan började gälla den 1 januari 2023. Sedan taxan antogs har timtaxan för 
verksamheten räknats upp på grund av att kostnaderna per handläggare 
har ökat något på grund av att förvaltningen tagit hänsyn till gemensamma 
kostnader (OH-kostnader) kopplat till digitalisering och geografisk 
information (GI) samt för att följa den kostnadsutveckling som har skett. 
Nuvarande timtaxa trädde i kraft den 1 januari 2020, beslut i 
kommunfullmäktige den 10 december 2019, § 137. Den nya timtaxan höjs 
därmed till 1 200 kronor per nedlagd timme. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Pernilla Neuman, t.f. chef för kommunkontoret, 2023-09-
25 
VGS 2023-08-22 § 148 Taxa för tillsyn enligt lag om tobak och liknande 
produkter m. fl. Hofors kommun 
Förslag till reviderad taxa 
Tjänsteskrivelse, VGS, 2023-08-11 
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KSAU 2023-10-04 § 87 Taxa för tillsyn enligt lag om tobak och liknande 
produkter m. fl. Hofors kommun 
Muntlig information av Jenny Holm, VGS 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2023-00100 

§ 117 Taxa för prövning och tillsyn enligt 
miljöbalken 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att  

 anta ny taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken. 

 anta den nya timtaxan till 1 200 kronor per timme. 

 den nya taxan träder i kraft efter att kommunfullmäktiges beslut har 
vunnit laga kraft, varvid tidigare taxa upphör att gälla. 

Ärende 

Utgångspunkten för tillsyn enligt miljöbalken är principen att förorenaren 
ska betala. I förarbetena till miljöbalken betonas att en avgiftsfinansiering 
av tillsynen tillgodoser intresset av en mera likvärdig tillsyn och 
konkurrensneutralitet. 
 
Beräkningen har uppdaterats för att fastställa nivå på en ny timavgift som 
följer kostnadsutvecklingen som skett. Även mindre ändringar av 
taxebilagorna föreslås.  
 
Nuvarande taxa från 2020-01-01: 1120 kronor. 
Förslag 2023: 1200 kronor 
Procentuell höjning: 7,14%. 
 
Taxan föreslås gälla från kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Pernilla Neuman, t.f. chef för kommunkontoret, 2023-09-
25 
VGS 2023-08-22 § 145 Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken - 
Hofors kommun 
Förslag till reviderad taxa 
Tjänsteskrivelse, VGS, 2023-08-10 
KSAU 2023-10-04 § 88 Taxa för prövning och tillsyn enligt miljöbalken 
Muntlig information av Jenny Holm, VGS 
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Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 16810 

§ 118 Information om personalomsättning 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 

Kommunstyrelsen informeras om: 

 andel personal som slutat under 2021, 2022 och 2023 (t.o.m. aug) 

 andelen av ovan som gått i pension eller sagt upp sig på egen 
begäran 

 antal chefer som sagt upp sig under åren samt orsakerna till detta 

 överenskommelser  

 friskfaktorer 

Beslutsunderlag 

Muntlig information av Pernilla Bredin, HR-chef 
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Dnr 2022-00086 

§ 119 Motion om att införa Söderhamnsmodellen 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att avslå motionen.  

Ärende 

Annika Sjögren (KD) har inkommit med en motion om att äldreomsorgen i 
Hofors kommun bör göra det frivilligt för personalen att arbeta delade 
turer, enligt den modell som Söderhamns kommun testat. Annika Sjögren 
menar att det ska vara möjligt för personalen att själva välja att gå delade 
turer, mot en kompensation i form av uppehållsersättning vid schemalagd 
delad tur. Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att uppdra 
till Socialnämnden att införa frivilligt delade turer i enlighet med 
Söderhamnsmodellen.  
 
Kommunfullmäktige har överlämnat ärendet till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsen har i sin tur har begärt socialnämndens 
yttrande över motionen.  
 
Socialnämndens yttrande 
Socialnämnden ser positivt på det politiska engagemanget med att minska 
på delade turer och förbättra arbetsförhållandena för de anställda. Det är 
ett pågående arbete där många av målsättningarna stämmer överens med 
de som förs fram i motionen. Nämnden anser däremot inte att det vore 
lämpligt att binda sig fast vid en specifik modell, liksom att ett sådant beslut 
skulle tvingas på nämnden av kommunfullmäktige. Verksamheterna 
behöver utrymme att själva utforma modeller för hälsosamma arbetstider 
som passar de lokala förutsättningarna.  
 
Nämnden hade ett beviljat statsbidrag tom 2022-12-31 med syfte att 
minska eller avskaffa delade turer. Personalen har fått välja om de velat ha 
delade turer eller ej. De anställda som tog del av erbjudandet att inte gå 
delade turer uppskattade det, samtidigt som det fanns anställda som inte 
tog del av erbjudandet. Även enhetscheferna och ledningsgruppen är nöjda 
med satsningen och det har varit roligt att kunna erbjuda möjligheten till de 
anställda.  
 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

13(46) 
Kommunstyrelsen 
2023-10-17 

 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     
 

Tyvärr finns det inte utrymme i nämndens budget att fortsätta med valfria 
delade turer efter att statsbidraget upphört. Däremot pågår projektet med 
att implementera en central bemanningsenhet och hållbar 
arbetstidsförläggning som finansieras av statsbidraget en ekonomi i balans. 
En av målsättningarna med projektet är att samtliga anställda inom 
äldreomsorgen (och hela kommunen) ska ha en hållbar 
arbetstidsförläggning. 
 
Med bakgrund i detta föreslår Socialnämnden därför att beslutsförslaget i 
motionen avslås. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör ingen annan bedömning än 
socialnämnden och föreslår att avslå motionen om att införa 
Söderhamnsmodellen inom äldreomsorgen. 

Beslutsunderlag 

Motion om att införa Söderhamnsmodellen, 2022-08-30 
KF 2022-10-17 § 91 Motion om att införa Söderhamnsmodellen 
Yttrande från socialnämnden, 2022-12-15 § 136 
Tjänsteskrivelse; Pernilla Bredin, 2023-07-27 
KSAU 2023-09-20 § 80 Motion om att införa Söderhamnsmodellen 
Muntlig information av Cissi Hedwall, socialchef och Pernilla Bredin, HR-
chef 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2023-00082 

§ 120 Tröskelväxling inom hembesök på 
primärvårdsnivå 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ställa sig negativ till regionens liggande 
förslag om tröskelväxling. 

Ärende 

Hälso- och sjukvårdsnämnden i regionen önskar från länets kommuner ett 
ställningstagande till att genomföra skatteväxling för hembesök på 
primärvårdsnivå. 
 
Kommunstyrelsen ser positivt på förslaget utifrån att de patienter som visar 
sig ha behov av insatser mer än två veckor då får samma vårdkontakt 
istället för att byta mellan primärvård och kommun, vilket idag sker när två 
veckor passerat. Kommunstyrelsen ställer sig dock bakom socialnämndens 
yttrande om att en tröskelväxling i såfall bör ske i flera steg då det krävs en 
stor organisatorisk förändring och då de ekonomiska förutsättningarna är 
oklara och ställer sig därför negativa till regionens liggande förslag.  
 
Socialnämnden har föreslagit att ärendet ska överlämnas till 
kommunfullmäktige för beslut. Kommunstyrelsens arbetsutskott gör dock 
bedömningen att detta kan beslutas av kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Pernilla Neuman, tf chef kommunkontoret 2023-09-22  
Tjänsteskrivelse Cissi Hedwall, socialchef 2023-06-13 
§15 HSN Tröskelväxling - Primärvård 
Slutrapport - Fördjupad utredning, 2021-08-20  
Slutrapport - Tilläggsanalys hjälpmedel, 2022-03-11  
Slutrapport i presentationsformat, 2022-03-11  
KSAU 2023-10-04 § 86 Tröskelväxling inom hembesök på primärvårdsnivå 

Skickas till 

Region Gävleborg 
Kommunfullmäktige 
Akten  
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§ 121 Information ekonomi 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 

Kommunstyrelsen informeras om: 

 ny ekonomichef 

 utveckling av skatteunderlaget och prisutveckling 

 resultat- och pensionskostnader i kommunsektorn 

 KPI-inflation 

 Arbetade timmar, sysselsatta och medelarbetstid 

 ökning av svensk BNP 2024-2026 

 ekonomiska förutsättningar 2024 jämfört med 2023 

 projektet kring budgetprocess med resursfördelning baserad på 
prislappar 

Beslutsunderlag 

Muntlig information, Annelie Johansson, ekonomichef 



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

16(46) 
Kommunstyrelsen 
2023-10-17 

 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     
 

Dnr 2023-00059 

§ 122 Delårsrapport 2023, kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna delårsbokslutet 2023 för 
kommunstyrelsen och att uppdra till kommunchefen att utreda besparingar 
och konsekvenser av: 

 en upphandling av städtjänster 

 ett samgående med eller köp av löneadministration från extern part 

 ändrade öppettider för anläggningar inom kultur och fritid. 
Kommunkoncernsperspektiv ska beaktas. 

Ärende 

Nämnd/styrelse ska efter augusti månad lämna en delårsrapport samt 
prognos över förväntat resultat vid årets slut. Rapporten omfattar bl.a. 
redovisning och bedömning av måluppfyllelsen, analys av eventuella 
avvikelser för perioden samt ekonomisk prognos för året. Rapporten ska 
även innehålla förslag med åtgärder som föranleds av rapporten samt en 
framtidsbedömning. 
 
Resultatet per sista augusti är cirka 11,4 mnkr sämre än budget. Bedömning 
för helår 2023 baserat på utfallet per sista augusti för kommunstyrelsen 
pekar på ett underskott om cirka 12,1 mnkr. 
 
Ekonomin i stort påverkas mycket av läget i omvärlden med stigande priser 
på de flesta varor och tjänster men framförallt på kostnader för livsmedel 
och energi. 
 
Kultur- och fritidsenhetens resultat per sista april är - 2,9 mnkr och 
prognosen för helår är -3,7 mnkr där de största avvikelserna är på grund av 
höga personalkostnader samt kostnader för energi. Det underskott som 
finns för personalkostnader kommer inte att öka resten av året då uppsagd 
personal slutade sina tjänster vid halvårsskiftet i och med den 
omorganisation som genomförts under året. 
 
En stor avvikelse jämfört med budget finns också inom städ- och 
måltidsservice där prognosen pekar på ett underskott om cirka 2,3 mnkr. 
Den största orsaken till underskottet beror på att en ny 
organisationsförändring för att optimera bemanningen inom städ- och 
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måltidsservice genomförts under perioden men att full effekt slår igenom 
under hösten. Det underskott som finns för personalkostnader kommer inte 
att öka resterande månader då uppsagd personal redan slutat sina tjänster. 
En annan orsak är den kraftigt ökade sjukfrånvaron bland både ordinarie 
personal och timanställda. Ökade kostnader för förbrukningsvaror och 
råvaror kopplat till ökad inflation är sådant som tynger utfallet ytterligare. 
 
Prognosen för ansvar kommunchef för helåret tros vara -3,4 mnkr sämre än 
budgeterat. Detta beror till största del på att höga personalkostnader, 
lokalkostnader, rekrytering av ekonomichef samt avgångsvederlag till 
tidigare kommunchef. Det kommande elstödet från staten till 
kommunstyrelsens verksamheter har prognostiserats under de centrala 
ansvaren. När elstödet väl betalas ut kommer det att fördelas till respektive 
verksamhet och då till framförallt till kultur och fritid. 
 
Gästrike återvinnare kommer att göra en sluttäckning av en askcellsdeponi 
som för kommunens del kommer att kosta upp till 1,5 mnkr vilket påverkar 
helårsprognosen för enheten strategi och service. 
 
Prognosen för helåret gällande teknisk försörjning pekar på ett underskott 
om minst 1,8 mnkr vilket till största del består av ökade kostnader för el och 
snöröjning/halkbekämpning. 
 
Kommunstyrelsens olika verksamheter har kunnat genomföra många av de 
planerade åtgärderna för att nå uppsatta mål. Fokus behöver nu vara att 
hantera förändrade ekonomiska förutsättningar. Vidare behöver vi utveckla 
arbetet med arbetsgivarvarumärket, miljöarbetet och medborgarnas 
delaktighet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Andreas Wibecker 2023-09-25 
Delårsrapport 2023 kommunstyrelsen 
KSAU 2023-10-04 § 92 Delårsrapport 2023, kommunstyrelsen 
Presentation vid KSAU 2023-10-04 om kommunstyrelsens delårsrapport 
2023 
Muntlig information av Annelie Johansson, ekonomichef 

Beslutsförslag under mötet 

Jakob Staland (C) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att godkänna 
delårsbokslutet 2023 för kommunstyrelsen och att uppdra till 
kommunchefen att utreda besparingar och konsekvenser av: 

 en upphandling av städtjänster 
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 ett samgående med eller köp av löneadministration från extern part 

 ändrade öppettider för anläggningar inom kultur och fritid. 
Kommunkoncernsperspektiv ska beaktas. 

Skickas till 

Kommunchefen 
Akten  
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Dnr 2023-00060 

§ 123 Delårsrapport 2023, Hofors kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att godkänna delårsrapport 2023, 
Hofors kommun. 

Ärende 

Enligt lagen om kommunal redovisning är kommunen skyldig att minst en 
gång under räkenskapsåret upprätta en delårsrapport. Hofors kommun 
upprättar delårsrapport per den 31 augusti. 
 
Syftet med delårsrapporten är en lägesbeskrivning och att ge en prognos 
angående helårets resultat till kommunfullmäktige. Med stöd av detta 
underlag kan, om så behövs, kommunfullmäktige fatta beslut om åtgärder 
som säkerställer en god ekonomisk hushållning. 
 
31 augusti är resultatet -7,7 miljoner kronor. Prognosen för året är ett 
resultat för kommunen på -26 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Annelie Johansson, ekonomichef, 2023-10-16 
Delårsrapport 2023, 2023-10-11 
Delårsrapport 2023, reviderad 2023-10-16 
Muntlig information av Annelie Johansson, ekonomichef 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2023-00055 

§ 124 Policy för suicidprevention 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att  

 anta föreslagen policy gällande suicidprevention  

 uppdra till kommunstyrelsen att arbeta fram ett förslag till 
kommunövergripande handlingsplan gällande suicidprevention i 
samråd med socialnämnden och barn- och utbildningsnämnden för 
antagande i kommunfullmäktige.  

Ärende 

Suicid är ett betydande folkhälsoproblem i Sverige. År 2021 tog 1505 
personer sitt liv, vilket innebär fyra människoliv om dagen. Regeringen och 
riksdagen antog år 2008 en nollvision gällande suicid. Regerings vision är att 
ingen människa ska behöva hamna i en sådan utsatt situation att suicid ses 
som enda utväg. 
 
2010-2019 tog 564 personer sina liv i Gävleborgs län (ca 56 personer per 
år). Gävleborg hade 2017-2021 det tredje högsta suicidantalet bland 
Sveriges 21 regioner under perioden. I Gävleborg sticker Hofors ut på ett 
negativt sätt, bara nio kommuner i hela landet placerar sig sämre i 
statistiken över suicid. 
 
Förslaget till Hofors kommuns policy gällande suicidprevention har arbetats 
fram av skolkurator på elevhälsan. Förslaget bygger på att suicid ska 
förebyggas. 
  
2019 Inkom en motion gällande att kommunen bör förebygga suicid. En 
policy har nu tagits fram efter att en lokal arbetsgrupp tillsattes.  
 
Uppföljning bör ske vart fjärde år. 

Beslutsunderlag 

Föreslag till policy om suicidprevention. 
Tjänsteskrivelse, Fredrik Sundqvist, t.f. kommunchef 2023-09-14 
KSAU 2023-09-20 § 72 Policy för suicidprevention 
Presentation vid KSAU 2023-09-20 om policy för suicidprevention 
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Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2023-00054 

§ 125 Höjning av VA-taxans brukningsavgift 2024 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att fastställa föreslagen höjning av VA-
taxans brukningsavgift från 1 januari 2024.  

Ärende 

Hofors Vatten AB:s styrelse beslutade 2023-04-14 att föreslå Hofors 
kommunfullmäktige att från 1 januari 2024 höja VA-taxans brukningsavgift 
för Hofors kommun. 
 
I Hofors Vatten AB:s uppdrag som VA-huvudman ingår att bereda och 
lämna förslag på ändringar av VA-taxans nivå. Kommunfullmäktige i Hofors 
beslutar om nivån för VA-taxan. Detta ärende omfattar enbart 
brukningsavgiften och inte förändring av Hofors kommuns nivå för 
anläggningsavgift.  
 
Med ett mycket osäkert omvärldsläge föreslås beslut enbart fattas för år 
2024. VA-verksamheten är helt avgiftsfinansierad och föreslagen höjning av 
taxan är nödvändig för att täcka intäktsminskning på grund av lägre 
vattenförbrukning samt kostnadsökningar för att inte behöva sänka 
kvaliteten på nuvarande dricksvatten- och avloppsrening. Översyn har 
gjorts för att dämpa kostnader och därmed behovet av intäkter. Ändå är det 
svårt att påverka kostnaderna under 2023-2024, främst är det kostnader 
föranlett av omvärldsläget med ökad inflation, räntenivåer och elpriser som 
ökar. Kostnaderna påverkas även av ökade lagkrav och indexökningar i 
befintliga leverantörsavtal samt kostnadsökningar i nya upphandlingar.  
 
Föreslagen intäktshöjning i Hofors kommun på 10 procent innebär en 
höjning av taxan - med 68 kr per månad, eller 816 kr per år, för 
genomsnittsvillan i Hofors - med 54 kr per månad, eller 643 kr per år, per 
lägenhet för flerfamiljshus (typhus B) Förslaget innebär att fasta och rörliga 
parametrar i taxan i princip ökar procentuellt lika. En liter vatten för den 
genomsnittliga villan i Hofors ligger efter höjningen på cirka 9 öre, inklusive 
fasta kostnader och avlopp, vilket är en ökning med 0,8 öre.  
 
Genomsnittsvillan i Hofors förbrukar 100 kubikmeter vatten per år medan 
den nationella jämförelsen via Svenskt Vatten använder en högre 
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vattenförbrukning på 150 kubikmeter för villor (typhus A). Typhus A innebär 
en ökning på 77 kr per månad eller 924 kr per år. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Andreas Wibecker, 2023-09-11 
Missiv Gästrike Vatten 2023-04-14 
Protokoll Gästrike Vatten 2023-04-17 
Bilaga 1. Underlag för höjning av VA-taxans brukningsavgift år 2024, Hofors 
kommun  
Bilaga 2. Brukningsavgifter år 2024, Hofors kommun 
KSAU 2023-09-20 § 73 Höjning av VA-taxans brukningsavgift 2024 
Presentation vid KSAU 2023-09-20 om höjd VA-taxa 2024 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2021-00073 

§ 126 Kultur-, idrotts- och fritidspolitiskt program 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdra till förvaltningen att arbeta fram ett 
förslag till tidsplan inklusive budget för framtagande av ett kultur- idrotts- 
och fritidspolitiskt program.  

Ärende 

Hofors Kommun har idag inget långsiktigt politiskt styrdokument för kultur, 
idrott och fritid. Det som finns i dagsläget är endast ett styrdokument för 
hur man hanterar bidrag. I flera kommuner har man idag styrdokument som 
anger långsiktiga politiska inriktningar i kultur- och fritidsområdet.  
Förvaltningen bedömer att det skulle vara av vikt att fastställa sådana 
inriktningar och prioriteringar för att underlätta det fortsatta arbetet inom 
kultur, idrott och fritid. Ett kultur-, idrotts- och fritidspolitiska program bör 
gälla för hela kommunen och antas av kommunfullmäktige. Ett kultur-, 
idrotts- och fritidspolitiskt program skulle kunna bidra till att uppfylla 
kommunens  vision och mål samt underlätta för verksamheternas planering 
och prioritering av resurser.   
 
Framtagande av ett politiskt program kräver tid och resurser utöver 
ordinarie verksamhet. Förvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsen 
ger i uppdrag att arbeta fram ett förslag till tidsplan och budget för detta 
arbete för att i nästa steg fatta beslut om framtagande av ett eventuellt 
program. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Lars-Åke Östlin, kultur och fritidschef, 2023-07-04 
KSAU 2023-09-20 § 77 Kultur-, idrotts- och fritidspolitiskt program 
Presentation vid KSAU 2023-09-20 om kultur-, idrotts- och fritidspolitiskt 
program 
Muntlig information av Lars-Åke Östlin, kultur- och fritidschef 

Skickas till 

Akten  
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Dnr 2023-00062 

§ 127 Reviderade reglementen för västra 
Gästriklands samhällsbyggnadsnämnd och 
överförmyndarnämnden västra Gästrikland 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att  

 anta reviderade reglementen för västra Gästriklands 
samhällsbyggnadsnämnd och överförmyndarnämnden västra 
Gästrikland, 

 reviderade reglementena ska börja gälla från och med 2024-01-01, 

 tidigare reglementen upphör att gälla efter 2023-12-31. 

Ärende 

Sandvikens kommun har genomfört en översyn av dess organisation. 
Översynen har bland annat resulterat i ett förslag om ändrad 
ansvarsfördelning gällande väg- trafikfrågor som Hofors 
kommunfullmäktige beslutade den 2022-11-07 § 111, dnr 2022-91 att 
godkänna. Ändringarna innebar i stora drag att ansvaret för de flesta väg- 
och trafikfrågor flyttades över från västra Gästriklands 
samhällsbyggnadsnämnd (VGS) till Hofors kommunstyrelse.  
 
Förslaget till reviderat reglemente för VGS innehåller förutom dessa 
ändringar gällande trafik även en ändring om att kontakten gentemot 
region Gävleborg gällande färdtjänst och riksfärdtjänst flyttas från VGS till 
Hofors kommunstyrelse. Vilket egentligen är hur det i praktiken fungerar 
idag. 
 
Vad gäller förslaget till reviderat reglemente för överförmyndarnämnden 
västra Gästrikland (ÖVG) så handlar det om att arbetsmiljöansvaret för de 
personer som jobbar inom nämndens område flyttas från nämnden till 
Sandvikens kommunstyrelse. 
 
Reglementena har också genomgått en generell uppdatering och 
bestämmelser som gäller lika för samtliga nämnder har lyfts ur till ett 
gemensamt reglemente. 
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Förvaltningen har inget att erinra gällande förslagen till reviderade 
reglementen och föreslår därför att kommunfullmäktige beslutar att anta 
reglementena, att de börjar gälla från och med 2024-01-01 och att tidigare 
reglementen därmed upphör att gälla. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Linda Höglin, kanslichef 2023-09-14 
Förslag till reviderat reglemente för västra Gästriklands 
samhällsbyggnadsnämnd  
Förslag till reviderat reglemente för överförmyndarnämnden västra 
Gästrikland 
Beslut om reviderade reglementen, Sandvikens KF, 2023-05-15 § 65  
KSAU 2023-10-04 § 95 Reviderade reglementen för västra Gästriklands 
samhällsbyggnadsnämnd och överförmyndarnämnden västra Gästrikland 
Presentation vid KSAU 2023-10-04 om reviderade reglementen för VGS och 
ÖVG 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2019-00089 

§ 128 Återrapportering av uppdrag från KS 2023-06-
13 § 88 om etablering av science center 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärende 

I samband med att ärendet ”Rapport om framtida potential och funktion för  
Hagaskolan”, § 88 behandlades på kommunstyrelsen den 13 juni 2023 
beslutade kommunstyrelsen att ge kommunchefen i uppdrag att:  

 presentera tänkbara fortsatta steg för att etablera ett science center 
i Hofors, 

 presentationen ska innehålla kostnadsuppskattning och 
konsekvenser för hela kommunkoncernen, 

 uppdraget ska redovisas senast på nästa kommunstyrelse. 
 
Detta ärende är svar på ovanstående uppdrag till kommunchefen. I 
underlagen återfinns en beskrivning hur arbetet har gått till samt vilka olika 
underuppdrag som ärendet föranlett. 
 
Till följd av att tidsramen för detta uppdrag är mycket knapp och att den 
lagstadgade sommarsemestern måste beaktas finns frågeställningar som 
kunde ha utretts ytterligare. Detta ärende tar dock utgångspunkt i att 
kortfattat svara på ovanstående beslut från kommunstyrelsen. 
 
Kommunkontorets synpunkter 
Kommunkontoret konstaterar att en etablering av ett science center i 
Hofors kommun skulle med stor sannolikhet bidra till en positiv utveckling 
för besöksnäring, intresset bland yngre för metaller och mineraler samt 
intresset för Hofors kommun som helhet. Detta utifrån intentionerna i 
Bilaga 2 och den tidigare redovisning som gjorts av fastighetsuppdraget 
kring Hagaskolan. 
 
Kommunkontoret ser en rad komplikationer som måste beaktas för att inte 
bryta mot främst kommunallagens bestämmelser. Fastigheten bör säljas 
utifrån en marknadsvärdering alt. öppen budgivning för att inte riskera 
laglighetsprövning eller skadeståndsanspråk kopplade till gynnande av 
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enskild. Om Hoforshus styrelse hemställer om att sälja fastigheten på den 
öppna marknaden ser kommunkontoret inga anledningar att kompensera 
Hoforshus genom ett aktieägartillskott.  
 
Utöver detta berör frågan inte bara kommunstyrelsens budget utan även 
Barn- och utbildningsnämnden. Utifrån det underlag som lämnats av 
skolchefen, Bilaga 3, framgår att det inte finns förutsättningar för 
finansiering av ett skolprogram inom befintlig ram för BUN:s 
verksamhetsområde för 2024-2026. För att möjliggöra en finansiering av ett 
skolprogram måste därför ett nämndbeslut fattas i BUN om att genomföra 
betydande omprioriteringar inom nämndens ram.  
 
Att gå in i ett projekt av denna dignitet förutsätter ett långsiktigt åtagande 
och med detta följer olika grader av risk. Kommunkontoret har svårt att 
utifrån den information som finns tillgänglig överskåda hur sannolikt det är 
att målen kan uppnås på tre år.  
 
Kommunkontorets samlade bedömning är att ett science center skulle 
innebära ett positivt tillskott för kommunen som helhet. Däremot finns inte 
de ekonomiska förutsättningarna att bära projektet enligt det presenterade 
upplägget. Kommunkontoret föreslår således att kommunstyrelsen i dagens 
läge inte väljer att ställa sig bakom en ny projektansökan enligt förslaget 
från Entré Hofors. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse – Fredrik Sundqvist 2023-07-03 
Utredning – Fredrik Sundqvist 2023-07-05 
Beslut KS 2023-06-13 § 88 
Bilaga 1 – Uppdrag med beskrivning av process från kommunchef till 
organisationen. 
Bilaga 2 – Entré Hofors VD redovisning 
Bilaga 3 – Redovisning från skolchef 
Bilaga 4 – Hoforshus VD och ekonomichefs redovisning  
Bilaga 5 – Juridiska överväganden från kommunjurist  
Bilaga 6 – Ekonomisk sammanställning från ekonomichef 
Muntlig information, Fredrik Sundqvist, t.f. kommunchef 
KSAU 2023-10-04 § 94 Återrapportering av uppdrag från KS 2023-06- 13 § 
88 om etablering av science center 
Presentation vid KSAU 2023-10-04 om återrapportering av uppdrag om 
etablering av science center 
Muntlig information av Fredrik Sundqvist, t.f. kommunchef 
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Beslutsförslag under mötet 

Anne Persson (HOP), Christina Westerberg (KD), Charlie Ahlholm (SD) och  
Ziita Eriksson (M) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att återremittera 
ärendet för att få svar på följande frågor: 

1. Anser majoriteten att det föreslagna beslutet till ärende Haga SC 
för KS 2023-10-17 ligger i linje med Hofors kommuns 
framtidsstrategi? 

2. Vart har skolsatsningspengarna och pengarna ifrån Likvärdig skola 
tagit vägen under 2023 och framåt? 

3. Kommunchefen gavs i uppdrag att presentera tänkbara fortsatta 
steg för att etablera ett Science Center i Hofors. Detta uppdrag är 
inte genomfört. Här finns inga tänkbara steg presenterade. När får 
vi denna genomgång? 

4. Dock noterar vi i protokollsanteckningarna att budget finns för 
2024 med 500 000 kr i kommunen, varför inte avsätta 1 600 000 kr 
netto på 3 år i det stora projektförslag ifrån Entré Hofors som 
tabellerna redovisar i Entré Hofors sista dokument som vi fick ut 
via mail men som inte är med i akten till KS, måste delges 
ledamöterna i kommunstyrelsen.  

5. Har man bett juristen att titta på om skolbyggnaden kan vara en 
insats ifrån Hofors kommun i kommande projekt? 

6. Kommunkontoret skriver om långsiktighet och att målet riskerar 
att inte uppnås. Innebär detta att Framtidsstrategin nu slopats på 
tjänstemannanivå? 

7. I Ekonomifunktionens underlag står det i texten att Hofors 
kommun betalar 600 000 kr / år i driftkostnad. I samma underlag 
ifrån ekonomifunktionen står det i tabellform att driftkostnaden 
skall belasta projektet med 700 000 kr 2024-2025-2026.Hur kan 
man sätta upp 700 000 kr som kostnad för projekt när Entré Hofors 
förslag är att ta över driften i sitt dokument för 600 000 kr, således 
100 000 kr billigare. Och hur tänker man kostnader om man nu 
rekommenderar att detta projekt inte går vidare? Naturligtvis 
måste driften av Hagaskolan fortsätta att betalas ut till Hoforshus. 
Eller? 

8. Vi önskar dessutom en fullständig redovisning av uppsägningen av 
lokalerna i Hubbrhuset. 

 
Helena Blom (C), Arne Evertsson (L) och Petra Elfström (S) föreslår att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag och att 
kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 
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Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Anne Perssons 
(HOP) m.fl. förslag om återremiss och Helena Bloms (C) m.fl. förslag om att 
avgöra ärendet idag och lägga informationen till handlingarna. 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Helena Bloms (C) m.fl. förslag.  

Reservation/protokollsanteckning 

Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet. Charlie Ahlholm (SD), 
Christina Westerberg (KD) och Anne Persson (HOP) reserverar sig mot 
beslutet enligt bilaga. 
  
Tomas Isaksson (S) önskar att följande förs till protokollet: 
Möjligheterna att etablera ett science center utifrån projektidén är idag inte 
möjligt utifrån kommunens ekonomiska situation. Vi från majoriteten 
kommer att avsätta 500 tkr i 2024 års budget för att fortsätta arbetet med 
att etablera ett science center i ett mindre format. 

Skickas till 

BUN 
Hoforshus AB 
Entré Hofors 
Akten  
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Dnr 2023-00111 

§ 129 Flytt av Entré Ungdom från barn- och 
utbildningsnämnden till kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
tillsätta en utredning kring den organisatoriska hemvisten för Entré 
ungdom, i samråd med barn- och utbildningsnämnden. 

Ärende 

Inför mandatperioden 2023-2026 tillsattes en fullmäktigeberedning för att 
bland annat utreda den organisatoriska hemvisten för folkbibliotek, 
skolbibliotek samt Entré Ungdom. Efter fullmäktigeberedningens förslag 
beslutade Kommunfullmäktige att folkbiblioteket skulle övergå till 
kommunstyrelsen, men att skolbibliotek och Entré ungdom skulle ligga kvar 
under barn- och utbildningsnämnden. Inför beslutet framförde barn- och 
utbildningsnämnden att man instämde med fullmäktigeberedningens 
förslag men att just Entré Ungdoms organisatoriska hemvist torde 
utvärderas ytterligare efter att omorganiseringen genomförts. 
 
Barn- och utbildningsnämnden beslutade 2023-06-19 § 60 att föreslå till 
kommunstyrelsen att utreda en överflytt av Entré Ungdoms 
organisationstillhörighet från Barn- och utbildningsnämnden till 
Kommunstyrelsen. Nämnden motiverar bland annat förslaget med att en 
organisationsöverflytt skulle innebära en kvalitetshöjning och bättre 
arbetsmiljö för personalen vid Entré Ungdom.  
 
Kommunkontoret har i detta läge inga synpunkter gällande en överflytt av 
Entré ungdom från barn- och utbildningsnämnden till kommunstyrelsen, så 
länge den inte är kostnadsdrivande.  
 
Enligt kommunallagen kan dock endast kommunfullmäktige besluta om 
övergripande organisatoriska förändringar mellan nämnder och styrelser. 
En nämnd har inte heller förslagsrätt i en annan nämnd eller styrelse. För 
att driva frågan om en utredning av Entré Ungdoms organisatoriska hemvist 
vidare krävs därför ett beslut i kommunfullmäktige. 
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Utifrån detta förespråkar kommunkontoret att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta en utredning kring den 
organisatoriska hemvisten för Entré ungdom, i samråd med barn- och 
utbildningsnämnden. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Fredrik Sundqvist, tf. Kommunchef, 2023-10-02 
BUN 2023-06-19, § 60 Utvärdering Entré Ungdom 

Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2023-00112 

§ 130 Utvecklingsprojekt för övergång till cirkulär 
ekonomi i Hofors Kommun, SYMBIO 2030 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet och att informationen 
kompletteras med uppgifter om  

 Ekonomisk omfattning av projektet  

 Nyttan för de mindre företagen 

Ärende 

Projektet Symbio 2030 syftar till att etablera strukturer och processer som 
stöd för innovation, kommunikation och cirkularitet sådant som företagen 
själva inte klarar att åstadkomma var och en för sig. Detta projekt har stor 
potential att stärka attraktionskraften för Hofors Kommun och bidra till 
ökad sysselsättning och besök i kommunen och därigenom bidra till 
möjligheterna för en ökad tillväxt genom inflyttning och 
företagsetableringar. 
 
Forskningen understryker vikten av lokala aktörer i regional utveckling. 
Detta inkluderar företagare, politiker och tjänstemän. Forskningen 
rekommenderar starkt samarbete mellan privata och offentliga aktörer för 
att stärka en entreprenöriell kultur som väsentligen kan hjälpa kommuner 
eller en region att ta sig ur en kris. Hofors kommun, med sin rika 
industrihistoria och nuvarande etableringsprocesser för innovativ industriell 
utveckling, har potentialen att stärka en regional entreprenöriell kultur.  
 
Genom att initiera och samordna insatser i samarbete med den ekonomiska 
föreningen Entré Hofors, kan kommunen dra nytta av ekonomiskt stöd från 
Region Gävleborg och den regionala utvecklingsfonden.  
 
Projektfinansiering kommer att sökas från Region Gävleborg och den 
regionala utvecklingsfonden. Kommunens medfinansiering för 
genomförandet av projektet kommer att utgöras av uppdragsbeställning 
inom ramen för befintlig budget för stöd till Entré Hofors. 

Beslutsunderlag 

Skrivelse av Patrick Olsson Leaneco AB, 2023-10-04 
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Tjänsteskrivelse Pernilla Neuman, 2023-10-05 

Beslutsförslag under mötet 

Ziita Eriksson (M) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att avslå ärendet. 
 
Christina Westerberg (KD), Charlie Ahlholm (SD), Petra Elfström (S), Anne 
Persson (HOP), Arne Evertsson (L) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att 
återremittera ärendet och att informationen kompletteras med uppgifter 
om  

 Ekonomisk omfattning av projektet  

 Nyttan för de mindre företagen  

Beslutsgång 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; Ziita Erikssons 
(M) förslag om avslag och Christina Westerbergs (KD) m.fl. förslag om 
återremiss.  
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att 
kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med Christina Westerbergs (KD) 
m.fl. förslag. 

Reservation/protokollsanteckning 

Ziita Eriksson (M) reserverar sig mot beslutet. 

Skickas till 

Akten  
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Dnr 2023-00036 

§ 131 Redovisning av 2022 års partistöd och beslut 
om 2024 års partistöd 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att  

 godkänna inlämnandet av redovisningar för 2022 års partistöd från 
Arbetarpartiet Socialdemokraterna, Sverigedemokraterna, 
Moderaterna, Hoforspartiet, Vänsterpartiet, Centerpartiet, 
Liberalerna och Kristdemokraterna, 

 besluta om utbetalning av partistöd för år 2024 med:  
o 173 000 kr till Arbetarpartiet Socialdemokraterna, 
o 95 500 kr till Sverigedemokraterna, 
o 80 000 kr till Moderaterna, 
o 80 000 kr till Hoforspartiet, 
o 64 500 kr till Vänsterpartiet, 
o 49 000 kr till Centerpartiet, 
o 49 000 kr till Liberalerna, 
o 33 500 kr till Kristdemokraterna. 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutar inför varje år om utbetalning av partistöd för 
partierna i fullmäktige. Stödet ska enligt Kommunallagen användas för att 
stärka partiets ställning i den lokala demokratin. Senast den sista juni 
efterföljande år ska partierna redovisa vad partistödet använts till. 
 
2021-12-15 § 129 beslutade Kommunfullmäktige om utbetalning av 
partistöd för 2022 till samtliga av de åtta partier som fanns representerade i 
fullmäktige. Samtliga partier har sedan inom angiven tid inkommit med 
redovisning och granskningsintyg för 2022 års partistöd.  
 
Utifrån detta föreslås kommunfullmäktige godkänna inlämnandet av 
redovisningar för 2022 års partistöd för samtliga partier och besluta om 
utbetalning av partistöd för år 2024 med: 

 173 000 kr till Arbetarpartiet Socialdemokraterna, 

 95 500 kr till Sverigedemokraterna, 

 80 000 kr till Moderaterna, 

 80 000 kr till Hoforspartiet, 
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 64 500 kr till Vänsterpartiet, 

 49 000 kr till Centerpartiet, 

 49 000 kr till Liberalerna, 

 33 500 kr till Kristdemokraterna. 
 
Partistödet för 2024 betalas ut under januari 2024. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Linda Höglin, kanslichef 
Redovisning av 2022 års partistöd - Arbetarpartiet Socialdemokraterna 
Redovisning av 2022 års partistöd - Sverigedemokraterna 
Redovisning av 2022 års partistöd - Moderaterna 
Redovisning av 2022 års partistöd - Hoforspartiet 
Redovisning av 2022 års partistöd - Vänsterpartiet 
Redovisning av 2022 års partistöd - Centerpartiet 
Redovisning av 2022 års partistöd – Liberalerna 
Redovisning av 2022 års partistöd - Kristdemokraterna 
KSAU 2023-09-20 § 75 Redovisning av 2022 års partistöd och beslut om 
2024 års partistöd 

Skickas till 

Kommunfullmäktige  
Akten  
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Dnr 2023-00042 

§ 132 Rapportering av obesvarade motioner och 
medborgarförslag 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att godkänna rapporteringen av 
obesvarade motioner och medborgarförslag och att dnr 2023-24 avskrivs då 
kommunen fattat beslut om att bygga ett äldreboende på Västerhöjden. 

Ärende 

I Kommunallagens 5 kap 35 § framgår det att en motion eller ett 
medborgarförslag ska om möjligt beredas så att fullmäktige kan fatta beslut 
inom ett år från det att motionen eller medborgarförslaget väcktes. Om 
beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och vad som har 
kommit fram vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare 
handläggning. 
 
Per den 2023-08-31 är 22 medborgarförslag obesvarade, varav 16 stycken 
är äldre än ett år. Fem av medborgarförslagen är klar från handläggare, 
men väntar på att gå upp till kommunstyrelsen och två av förslagen, de 
gällande förbättringar av lekparken, är överlämnade till 
budgetberedningen. Övriga medborgarförslag är fortfarande under 
utredning. 
 
Per den 2023-08-31 finns också 18 obesvarade motioner, varav åtta stycken 
är äldre än ett år. För sju av motionerna inväntar kommunstyrelsen 
yttranden från nämnderna och för en av motionerna inväntas en annan 
utredning. En motion är också klar från handläggare, men väntar på att gå 
upp till kommunstyrelsen. Övriga motioner är fortfarande under utredning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse Linda Höglin, kanslichef 2023-09-08 
Obesvarade motioner och medborgarförslag, per 2023-08-31  
KSAU 2023-09-20 § 76 Rapportering av obesvarade motioner och 
medborgarförslag 2023 
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Skickas till 

Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2022-00104 

§ 133 Medborgarförslag om ny lyft i 
Rehabbassängen i Hoforshallen 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  

Ärende 

Ett medborgarförslag har inkommit till kommunen om att investera i en ny 
lyft i rehabiliteringsbassängen i Hoforshallen.  
 
Hofors kommun har en simhall från 1966. Anläggningen har sedan dess vid 
ett flertal tillfällen uppdaterats och renoverats. I simhallen finns en 
rehabiliteringsbassäng som är utrustad för personer med 
funktionsvariationer.  
 
Kultur- och fritidsenheten delar förslagsställarens syn på att utrustningen är 
ålderstigen. Däremot är utrustningen fortsatt funktionsduglig och bedöms 
som driftssäker. Kultur- och fritidsenheten konstaterar samtidigt att det 
idag finns mer utvecklad och anpassad hjälpmedelsutrustning som 
underlättar för brukaren. Kultur- och fritidsenheten bedömer att när 
nuvarande utrustning är uttjänt, så ska självklart ny anpassad utrustning 
installeras i anläggningen. Utifrån detta föreslår kultur- och fritidsenheten 
att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Lars-Åke Östlin, Kultur- och fritidschef, 2023-05-09 
Medborgarförslag, 2022-10-31 
KF 2022-12-12 § 153 
KSAU 2023-09-20 § 78 Medborgarförslag om ny lyft i Rehabbassängen i 
Hoforshallen 
Presentation vid KSAU 2023-09-20 om medborgarförslag om ny lyft vid 
rehabiliteringsbassängen 

Skickas till 

Förslagställaren 
Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2022-00040 

§ 134 Medborgarförslag om bostad för eventuella 
flyktingar från Ukraina 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  

Ärende 

Ett medborgarförslag har inkommit om att ställa i ordning en av 
kommunens fastigheter, Hantverkargatan 15, som boende för eventuella 
flyktingar från Ukraina. Förslagsställaren menar att fastigheten, som idag 
står tom, skulle lämpa sig väl för ändamålet. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att överlämna ärendet till Kommunstyrelsen 
för beslut och att beslutet återrapporteras till Kommunfullmäktige. 
 
Förvaltningens bedömning är att kommunen har gott om lägenheter samt 
att fastigheten bör ha ett annat användningsområde. Därav föreslår 
förvaltningen att medborgarförslaget avslås. 

Beslutsunderlag 

KF 2022-04-26 § 40  
Tjänsteskrivelse, Pernilla Bredin, HR-chef 
KSAU 2023-09-20 § 79 Medborgarförslag om bostad för eventuella 
flyktingar från Ukraina 

Skickas till 

Förslagsställaren 
Kommunfullmäktige 
Akten  
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Dnr 2022-00077 

§ 135 Medborgarförslag om hundrastgård i 
Torsåker 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 

Ärende 

Ett medborgarförslag om hundrastgård har inkommit till kommunen. 
Förslagsställaren önskar att kommunen upprättar en hundrastgård på gräs 
och föreslår ett antal lämpliga platser i Torsåker. Kommunfullmäktige har 
överlåtit ärendet till kommunstyrelsen för beslut. 
 
Kommunstyrelsen tackar för förslaget och instämmer i att en hundrastgård i 
Torsåker vore lämpligt. Att bygga en hundrastgård medför en del kostnader 
som kommunen i dagsläget inte har förutsättningar till, men önskemålet 
om en hundrastgård i Torsåker är något som kommer tas i beaktande då 
det ekonomiska utrymmet finns. Utifrån de ekonomiska förutsättningarna 
måste dock kommunkontoret föreslå att förslaget avslås.  
 
Generellt sett är det inte kommunens ansvar att sköta driften av 
hundrastgårdar men kan upplåta mark om någon annan sköter driften. De 
krav som ställs på hur en hundrastgård skall vara utformad är exempelvis 
höjd på stängsel, bredd på grindar etc. Detta kan göras i samarbete med 
ideella föreningar eller liknande och kommunen planerar att ta fram 
riktlinjer för detta framöver. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Marie Johnson; Enhetschef Städ och Måltidsservice 
Medborgarförslag 
KF 2022-08-23 § 68 
KSAU 2023-09-20 § 82 Medborgarförslag om hundrastgård i Torsåker 

Skickas till 

Förslagsställaren  
Kommunfullmäktige  
Akten  
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Dnr 2022-00064 

§ 136 Medborgarförslag om hundrastgård 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget.  

Ärende 

Ett medborgarförslag om hundrastgård har inkommit till kommunen. 
Förslagsställaren önskar att kommunen upprättar en hundrastgård vid 
området som gränsar mot Brännkärrsgatan och söderut mot Lövängsgatan, 
en bit ovanför Circle K. Kommunfullmäktige har överlåtit ärendet till 
kommunstyrelsen för beslut. 
 
Kommunstyrelsen tackar för förslaget och instämmer i att en hundrastgård 
vore lämpligt. Att bygga en hundrastgård medför en del kostnader som 
kommunen i dagsläget inte har förutsättningar till, men önskemålet om en 
hundrastgård är något som kommer tas i beaktande då det ekonomiska 
utrymmet finns. Utifrån de ekonomiska förutsättningarna måste dock 
kommunkontoret föreslå att förslaget avslås. 
 
Generellt sett är det inte kommunens ansvar att sköta driften av 
hundrastgårdar men kan upplåta mark om någon annan sköter driften. De 
krav som ställs på hur en hundrastgård skall vara utformad är exempelvis 
höjd på stängsel, bredd på grindar etc. Detta kan göras i samarbete med 
ideella föreningar eller liknande och kommunen planerar att ta fram 
riktlinjer för detta framöver 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Marie Johnson; Enhetschef Städ och Måltidsservice 
Medborgarförslag 
KF 2022-08-23 § 68 
KSAU 2023-09-20 § 83 Medborgarförslag om hundrastgård 

Skickas till 

Förslagsställaren  
Kommunfullmäktige  
Akten  
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Dnr 2023-00009 

§ 137 Rapportering av delegationsbeslut 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen av 
delegationsbeslut. 

Ärende 

Rapportering av delegationsbeslut för perioden 2023-08-22 – 2023-10-09: 

 Dok.nr: 16788, Beslut om anställningar för perioden 2023-08-01 - 
2023-09-30, beslutat av flera 

 Dok.nr:  16714, FKU 2023-09-11  § 37 Fördelning av bidrag till 
studieförbund 2023, beslutat av Fritids- och kulturutskottet, 2023-
09-13 

 Dok.nr:  16713, FKU 2023-09-11  § 36 Norm och procentuell 
fördelning av bidrag till Studieförbund, Fritids- och kulturutskottet, 
2023-09-13 

 Dok.nr: 16711, FKU 2023-09-11  § 35 Övrigt bidrag- HRS hästinköp, 
Fritids- och kulturutskottet, 2023-09-13 

 Dok.nr: 16710, FKU 2023-09-11  § 34 Övrigt bidrag - Dalgränsens 
Byalag, Fritids- och kulturutskottet, 2023-09-13 

 Dok.nr: 16709, FKU 2023-09-11  § 33 Övrigt bidrag- RF-SISU, Fritids- 
och kulturutskottet, 2023-09-13 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Linda Höglin, kanslichef 2023-10-09 

Skickas till 

Akten  
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Dnr 2023-00008 

§ 138 Rapportering av meddelanden 2023 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna rapporteringen av meddelanden. 

Ärende 

Rapportering av meddelanden för perioden 2023-08-22 – 2023-10-09: 

 Dok.nr: 16798, Protokoll Hjälpmedelsnämnden 2023-09-28, Region 
Gävleborg, 2023-10-05 

 Dok.nr: 16778, Protokoll GÅ Direktionsmöte 2023-09-14, Gästrike 
Återvinnare, 2023-09-29 

 Dok.nr: 16752, Hoforshus styrelsemöte 2023-09-27, Hoforshus, 
2023-09-25 

 Dok.nr: 16736, Styrelsemöte Hofors Elverk 2023-09-27, Hofors 
Elverk, 2023-09-21 

 * Dok.nr: 16735, Styrelsemöte Hoåns Kraft AB 2023-09-27, Hoåns 
kraft, 2023-09-21 

 Dok.nr: 16721, Inbjudan till samråd om förslag till ändrade 
havsplaner, Havs- och vattenmyndigheten, 2023-09-14 

 Dok.nr: 16700, Protokoll Samordningsförbundet styrelse 2023-09-
01, Samordningsförbund Gävleborg, 2023-09-12 

 Dok.nr: 16698, Protokoll Fritids- och kulturutskottet 2023-09-11, 
Fritids- och kulturutskottet, 2023-09-12 

 Dok.nr: 16797, Protokoll KSAU 2023-10-04, Kommunstyrelsens 
arbetsutskott, 2023-10-05 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, Linda Höglin, kanslichef 2023-10-09 

Skickas till 

Akten  
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Dnr  

§ 139 Information/rapportering 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

Ärende 

Kommunstyrelsen informeras om: 

 status kring IT-samgåendet med Gävle 

 öppet hus gällande översiktsplan 

 civilt försvar 

Beslutsunderlag 

Muntlig information av Fredrik Sundqvist, t.f. kommunchef 
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Dnr 2023-00116 

§ 140 Initiativärende om Angiverilagen

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tillskriva regeringen att anmälningsplikt inte 
bör införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk 
verksamhet, fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga, 
eller socialtjänsten. 

Ärende 

Gabriella Eidhagen (V) har inkommit med ett initiativärende gällande den 
anmälningsplikt som utreds av regeringen.  

Förslagsställaren föreslår att kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att 
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte 
gällande pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, kulturell verksamhet 
för barn och unga, eller socialtjänsten. 

Beslutsunderlag 

Initiativärende, 2023-10-17 

Beslutsförslag under mötet 

Jakob Staland (C) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att tillskriva 
regeringen att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet. 
Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, kulturell 
verksamhet för barn och unga, eller socialtjänsten. 

Skickas till 

Regeringskansliet 
Akten  



Reservation mot Haga Science Center 2023-10-17 

När vi politiker ska fatta beslut ska detta göras på goda grunder och relevant information.  

Det är ytterst anmärkningsvärt att dokumentet Handlingsalternativ för 

Kunskapsstaden/Hagaskolan med samhällsekonomiska effekter inte är med i dagens 

handlingar, trots att vi fick dom på mail i september. Att inte alla underlag är samlade gör det 

betydligt krångligare att läsa in sig i ärendet. 

Det underlag som redovisas av tjänstemännen i Hofors kommun är nog en av det sämsta och 

spretigaste redovisningar som gjorts i KS. Motstridiga uppgifter, svårt att sätta i ett 

sammanhang samt att det står att en etablering av ett Sience Center skulle vara positivt för 

Hofors men inte ett ord om vad som skulle vara bra utan bara ett konstaterande att ”vi har inte 

råd”.  

Vi kommer att plocka ut några exempel här nedan som gör att vi reserverar oss i detta 

ärende. 

Hofors kommun har 2017 fattat ett beslut om Hofors kommuns framtidsstrategi som gäller 

fram till 2026. Dnr:2017/33. 

Ett tydligt mål i framtidsstrategin är att i Hofors Kommun skall alla nämnder jobba för att 

bilda ett Science Center i Hofors. På BUN 2017-09-19 § 66 informeras nämnden om hur ett 

samarbete och framkomlig väg kan utformas för ett Science Center i Hofors.  

Därefter genomfördes tre år av målmedvetet arbete för att få till satta politiska mål. Parallellt 

med detta har Entré Hofors jobbat med kontakterna mot industrin i Mellansverige samt tagit 

fram en handlingsplan för Hagaskolan 2019/89 § 35/2020 som redovisats för oss politiker 

under 2023. Kommunen har även satsat en hel del pengar i detta projekt. 

På BUN mötet 2022-12-19 fattas ett beslut att spara pengar på sin satsning kring ett Science 

Center ifrån 1 650 000 kr till 800 000 kr tvärs emot Framtidsstrategin. Detta beslut togs utan 

dialog med insynsrådet och skulle nu bara innehålla lovaktiviteter och inga skolprogram. 

BUN hade nu investerat 6,5 miljoner i 8st skolprogram som man äger och kan driva vidare. 

BUN informeras dock felaktigt att SC 2047 har ensamrätt på dessa program.  

Efter det politiska insynrådet hos Entré Hofors 2023-09-21 framkommer flera uppgifter som 

inte stämmer gentemot fattade beslut i Hofors Kommun, främst inom BUN ex uppsägningen 

av SC 2047. Uppgifter som borde redovisats så väl på BUN som i KS.  

Vi reserverar oss i ärendet då vi anser att följande frågor är obesvarade i underlaget 

som presenterats: 

1. Majoritetens inställning till det föreslagna beslutet till ärende Haga SC för KS 2023-

10-17 ligger i linje med Hofors kommuns framtidsstrategi?

2. Vart har skolsatsningspengarna och pengarna ifrån Likvärdig skola tagit vägen under

2023 och framåt?
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3. Kommunchefen gavs i uppdrag att presentera tänkbara fortsatta steg för att etablera ett 

Science Center i Hofors. Detta uppdrag är inte genomfört. Här finns inga tänkbara steg 

presenterade. När får vi denna genomgång? 

4. I protokollsanteckningarna finns en post inför budget 2024 med 500 000 kronor, 

varför inte avsätta 1 600 000 kr netto på 3 år i som redovisas i det stora projektförslag 

ifrån Entré Hofors?  

5. Det saknas underlag från juristen huruvida skolbyggnaden kan vara en insats ifrån 

Hofors kommun i kommande projekt? 

6. Kommunkontoret skriver om långsiktighet och att målet riskerar att inte uppnås. 

Innebär detta att Framtidsstrategin nu slopats på tjänstemannanivå? 

7. I Ekonomifunktionens underlag står det i texten att Hofors kommun betalar 600 000 kr 

/ år i driftkostnad. I samma underlag ifrån ekonomifunktionen står det i tabellform att 

driftkostnaden skall belasta projektet med 700 000 kr 2024-2025-2026.Hur kan man 

sätta upp 700 000 kr som kostnad för projekt när Entré Hofors förslag är att ta över 

driften i sitt dokument för 600 000 kr, således 100 000 kr billigare. Och hur tänker 

man kostnader om man nu rekommenderar att detta projekt inte går vidare? 

Naturligtvis måste driften av Hagaskolan fortsätta att betalas ut till Hoforshus. Eller? 

8. Vi saknar dessutom en fullständig redovisning av uppsägningen av lokalerna i 

Hubbrhuset. 

 

 

Charlie Ahlholm  Anne Persson Christina Westerberg 

Sverigedemokraterna Hoforspartiet  Kristdemokraterna
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